HONG KONG QUALITY ASSURANCE AGENCY — COMMITTED TO FOSTERING GREEN AND SUSTAINABLE ECONOMY

香港品質保證局——致力推動綠色和可持續經濟發展



Take the lead to develop new services to **Support United Nation's and Government's** sustainability and climate change strategies

率先開發嶄新服務, **支持聯合國及政府**的可持續發展、氣候變化策略



Became Hong Kong's only accredited Designated Operational Entity (DOE) for Clean Development Mechanism (CDM) under the United Nations Framework Convention on Climate Change (UNFCCC) in 2011. Dr. Kitty Poon, JP, the then Acting Secretary for the Environment, officiated at the celebration ceremony

2011年成為香港唯一獲《聯合國氣候變化框架公約》清潔發展機制認可 的指定經營實體。時任署理環境局局長潘潔博士擔任慶典主禮嘉賓



Started to provide assessment and rating services on companies' sustainability performance for the Hang Seng Corporate Sustainability Index Series in 2014

2014年開始為「恒生可持續發展企業指數系列」就公司的可持續發展 表現提供評級服務



Launched "HKQAA-HKJC Carbon Disclosure Platform" in 2012, with the support of the Hong Kong Jockey Club. Mrs Mimi Cunningham, Director of Human Resources and Sustainability for HKJC, officiated at the ceremony

在香港賽馬會的支持下,於2012年啟動「HKQAA-HKJC碳披露電子平台」。前馬會人力資源及持續發展總監簡金港生女士主禮啟動 儀式



Launched Green Finance Certification Scheme in 2018 2018年推出「綠色金融認證計劃」



Launched the SME Loan Green e-Assessment platform in 2020 2020年推出中小企貸款綠色「評定易」網上平台



Launched HKQAA Net-Zero Certificate Scheme in 2021 2021年推出香港品質保證局碳中和證書計劃

Green and Sustainable Finance Certification Scheme has been selected by China's State Administration for Market Regulation as an "excellent" example of "Special and Sophisticated" International Collaboration on Mutual Recognition of Quality Certification,

highlighting HKQAA's contribution to sustainable finance development and recognising its efforts in smoothing domestic and international economic flows.

「綠色和可持續金融認證計劃」獲選為首批國家市場監督管理總局 「質量認證『小而美』國際互認合作優秀案例」,彰顯支持可持續 金融發展,助力雙循環暢通的貢獻



Participate in the Development of **International**, **National** and the **Greater Bay Area** Sustainability-related Standards

參與制定國際、國家及大灣區的可持續發展相關標準



參與制定有關**綠色債務工具及可持續金融**的ISO 14030及ISO 32210 國際標準

Collaborated with the Shenzhen Administration for Market Regulation, Ecology Environment Bureau of Shenzhen Municipality, Shenzhen Academy of Metrology & Quality Inspection and Shenzhen Institute of Standards and Technology to develop the Carbon Footprint evaluation standards in the Greater Bay Area

聯同深圳市市場監督管理局、深圳市生態環境局、深圳市標準技術研究院及 深圳市計量質量檢測研究院參與制定**大灣區碳足跡評價標準** Invited to join the national standard's expert drafting groups and take part in developing the audit and certification requirements for occupational health and safety, anti-bribery and compliance management systems

獲邀參加國家標準起草專家小組,制定有關職業 健康安全、反賄賂及合規管理體系的審核和認證 能力要求



Publication of **Research Reports** and **Books** on green finance and sustainability

參與出版有關可持續發展的研究報告及書籍

Published books on social responsibility, green finance and sustainable development

出版有關社會責任、綠色金融和可持續發展的書籍





Published a research report and its addendum on Sustainable Financing in China's Greater Bay Area – Opportunities for Growth, with the support of the HSBC

在滙豐的支持下,發表《中國大灣區可持續發展融資— 發展機遇》研究報告及其補充文件

HKQAA Symposia and **Forums**

香港品質保證局專題研討會及論壇



Green Finance Certification Scheme Launching Ceremony cum Seminar in 2018 2018年舉行「綠色金融認證計劃」開展儀式 暨研討會

International events bringing together

Policymakers and Business Leaders

國際性盛會雲集政商界領袖



Mrs Laura May Lung Cha, GBM, GBS, JP 史美倫女士, GBM, GBS, JP

Chairman Hong Kong Exchanges and Clearing Limited 香港交易及結算所有限公司主席



Mr Lui Tim Leung, Tim, SBS, JP 雷添良先生, SBS, JP

Chairman, Securities and Futures Commission 證券及期貨事務監察委員會主席



Prof Christine Loh, SBS, JP, OBE 陸恭蕙教授, SBS, JP, OBE

Chief Development Strategist Division of Environment and Sustainability, Hong Kong University of Science and Technology 香港科技大學環境及可持續發展學部首席發展顧問



Mr Eric Usher

Head of The United Nations Environment Programme Finance Initiative 聯合國環境規劃署金融倡議主管



Dr Jeffrey Hales

Board Member, International Sustainability Standards Board; Former Chair, Sustainability Accounting Standards Board; Charles T. Zlatkovich Centennial Professor of Accounting, University of Texas at Austin 國際可持續發展準則理事會成員、可持續核算準則委員會前主席、德克薩斯大學奧斯汀分校會計系茲拉特科維奇百年教授



Mr Che Wenyi 車文毅先生

Former Vice Administrator, Deputy Secretary of the Party Committee Certification and Accreditation Administration of the People's Republic of China

前中國國家認證認可監督管理委員會副主任、 黨組副書記



Mr Martin Skancke

Member of Task Force on Climaterelated Financial Disclosures, Chair of the Principles for Responsible Investment 氣候相關財務披露工作小組成員、聯合國責任投資原則理事會主席



Ms Teresa Ko, BBS, JP 高育賢女士, BBS, JP

Co-vice Chair, IFRS Foundation; Corporate Partner and China Chairman, Freshfields Bruckhaus Deringer 國際財務報告準則基金會聯席副主席、 富爾德律師事務所公司 事務合夥人兼中國區主席



Mr Arthur Yuen, JP 阮國恒先生, JP

Deputy Chief Executive Hong Kong Monetary Authority 香港金融管理局副總裁



A group photo of Mr. Lee Ka-chiu, the Chief Executive of the Hong Kong Special Administrative Region, with the executives of the Hong Kong Quality Assurance Agency at the HKQAA International Symposium 2022

香港特別行政區行政長官李家超 先生與香港品質保證局管理層在 「香港品質保證局國際專題研討 會2022」上合照 Promote green finance and sustainability in the

Greater Bay Area and along the Belt and Road

在**大灣區**及一帶一路推廣

綠色金融和可持續發展



Silk Road Forum on Green Finance 2019 in Xian, China 在西安舉行綠色金融絲路論壇2019

A group photo of Mr Tai Sheung Shing, Victor, Under Secretary for Housing of the Government of HKSAR, with Mr Zhou Zhuohao, Director of Construction Market Supervision Division of Housing and Urban-Rural Development Department of Guangdong Province; Mr Yang Yanzhang, Assistant to the Dean of Shenzhen Academy of Metrology and Quality Inspection, Shenzhen Administration for Market Regulation and the executives of the Hong Kong Quality Assurance Agency at the HKQAA Symposium in August 2023, which promoted sustainability in the Greater Bay Area.

今年8月專題研討會在大灣區推廣可持續發展,香港特別行政區政府署理房屋局局長戴尚誠先生與廣東省住房和城鄉建設廳建築市場監管處處長周卓豪先生、深圳市市場監督管理局/深圳市計量質量檢測研究院院長助理楊彥彰先生及香港品質保證局管理層在會上合照



Symposium's Contribution to Inclusive and Sustainable City

促進宜居城市發展及社會關愛共融



In line with the theme of promoting a livable city and social inclusion, the HKQAA Symposium in August 2023 was held at the Hong Kong Maritime Museum, which is dedicated to promoting historical and cultural heritage. Refreshments were provided by a social enterprise known as Café 8. 今年8月專題研討會選址在推廣歷史文化遺產的香港海事博物館舉行,安排社會企業Café 8供應茶點,將研討會的社會關愛

共融及可持續發展主題思想付諸實踐

Organising "My Dream Home" educational program

舉辦「理想家園」教育活動

Promote the concept of sustainable development among young generation in the Greater Bay Area and encourage them to learn how to implement social responsibilities.

向大灣區年輕一代宣揚可持續發展理念,鼓勵他們加深 2007年度時十余事任



The HKQAA 16th "My Dream Home" award ceremony 香港品質保證局第十六屆「理想家園」比賽頒獎禮



More than 20 corporate visits and school seminars were organised in 2023 2023年總共舉行超過20場企業參觀及講座





Innovate the **ESG Connect Program**Lead forward momentum to shape the ESG Ecosystem

HKQAA 創新 **ESG Connect 計劃**ONNECT 引領ESG生態發展進程

Applicable Organisations 適用機構

- Any kind of companies, public bodies, non-profit making organisations, governmental functions
- 任何類型的公司、公共機構、非牟利組織及政府職能部門

HKQAA ESG Connect Ecosystem HKOAA ESG Connect 生態圈 Leverage Organisational Effort, **Shape a Sustainable Future Together** 發揮機構自身力量 Mentor **Organisations** 共建可持續的未來 指導機構 Mentor Willing to exercise their influence to promote ESG, share practising ESG **Organisations** experience & consider using ESG 指導機構 **Participants** solutions by Solution Providers 參與機構 願意發揮影響力推廣 ESG、分享實踐 ESG 經驗、並考慮採用方案提供機構的 ESG 解決方案 Solution **Participants** Willing to disclose ESG initiatives & **Providers** connect with stakeholders 參與機構 方案提供機構 願意披露 ESG 舉措和與持份者建立互動 Solution Develop & Deliver ESG Solutions **Providers** 開發和提供ESG 解決方案 方案提供機構

Objectives 目的

 Promote the sustainable development of ESG by establishing and developing an ESG Connect Ecosystem

透過建立和發展 **ESG Connect 生態圈**,促進 ESG 的持續發展

- Encourage more industrial and commercial organisations to implement ESG through voluntarily disclosing ESG initiatives and establishing connection with stakeholders 鼓勵更多工商機構實踐 ESG, 自願披露 ESG 舉措,並與持份者建立互動
- Encourage organisations which have practising ESG experience to share their valuable experiences with the industries, exercising their influence to promote ESG 鼓勵具有 ESG 實踐經驗的機構,向業界分享寶貴經驗,發揮影響力推動 ESG
- Encourage more enterprises to adopt ESG solutions developed by various organisations, with particular priority given to the products and services from social enterprises and start-ups

鼓勵更多企業,採用不同組織研發的 ESG 解決方案,並特別**優先考慮社會企業和初創企業的產品** 和服務

Why should organisation join the HKQAA ESG Connect Program? 為何機構應參與HKQAA ESG Connect計劃?



- Demonstrate leadership in practising ESG 展現實踐 ESG 方面的領導力
- Satisfy stakeholders needs 滿足持份者需求
- Make further contribution to the sustainable development of industries and communities
 淮一步為業界及社區的可持續發展作出貢獻



- Demonstrate commitment to practising ESG 展現實踐 ESG 方面的承諾
- Help improve ESG performance and satisfy stakeholders needs 有助提升 ESG 表現,滿足持份者需求
- Make further contribution to the sustainable development of industries and communities

進一步為業界及社區的可持續發展作出貢獻



- Demonstrate ability in ESG 展現 ESG 方面的能力
- Business Development 有助業務發展
- Make further contribution to the sustainable development of industries and communities

谁一步為業界及社區的可持續發展作出貢獻